
Referat af virtuelt årsmøde i 

Studenterforum UC  

 

Dato og tidspunkt: 9. maj 2021 kl. 11.00 – 16.00 

  

1. Velkomst og kort præsentation af fremmødte med faste officielle tillidshverv  

(herunder delegerede og deltagere)  

Sofie Villadsen  

Mathias Jæger 

Sørine Blaaberg Neumann 

Mick Scholtka 

Søren Fauerskov 

Delegerede: 

KP:  

Christian 

Ida Ellen 

Marie-Louise 

Charly 

Frida 

Christian 

VIA:  

Agnes 

Thomas 

Lea 

Sebastian 

Johanne 

Sabin 

Lucia 

UCN:  

Chris 

Emilie 

Kasper 

UCL:  



Lea 

Marie 

Hannah (gået efter frokost) 

UCsyd:  

Raimonds 

Solbritt 

Christoffer 

Lukas 

Casper 

 

2. Formalia  

a. Valg af dirigenter  

Søren og Mick er valgt 

b. Valg af referent  

Sørine er valgt 

c. Valg af to stemmetællere  

Der dispenseres grundet online afstemninger som Sørine administrerer. Sørine er valgt til at 

informere om resultaterne.  

 

3. Godkendelse af årsmødets gyldighed samt dispensation fra vedtægter for afholdelse af 

årsmøde (§4 stk. 5 om fysisk fremmøde)  

Årsmødets gyldighed er enstemmigt godkendt og der dispenseres enstemmigt for §4 stk. 5 om fysisk 

fremmøde grundet covid-19.  

 

4. Godkendelse af forretningsorden   

Forretningsorden med ændringer er enstemmigt vedtaget.  

 

5. Godkendelse af dagsorden   

Dagsorden er godkendt med tilføjelse af punktet om verdensmålstrategi (bilaget er udsendt rettidigt).  

 

6. Valg af intern revisor   

Sebastian fra VIA er enstemmigt valgt.  

 

 

 

 



7. Forpersonskabets beretning  

a. Debat og godkendelse af forpersonskabets beretning.  

Sofie fremlægger beretningen: 

Corona 

Det seneste år er for alvor et år, der vil blive husket. Det vil blive husket for det år verden lukkede 

ned og studerende landet over måtte lære at være studerende under vilkår, der stikker strit imod det 

at være studerende på en professionshøjskole. Manges praktikker har været nedlagt, mange har 

nærmest ikke nået at møde sine medstuderende, og vi står over for en trivselskrise, vi bliver nødt til 

at tage meget alvorlig.  

 

Dog vil det sidste år også blive husket for det år, hvor mange studenterrepræsentanter blev inviteret 

med in i rummet, hvor de store og svære beslutninger skulle tages. Det vil blive husket for det år, 

hvor de dagsordener, vi i mange år har råbt på, blev taget alvorligt. Og det er året, hvor vi opdagede, 

at vi slet ikke er så forskellige og langt væk fra hinanden uanset, hvilken region vi kommer fra.  

 

Coronakrisen har været barsk og vi ser forhåbentlig ind i lysere tider, hvor vi igen kan komme på 

campus, nyde godt af foreningslivet og få rettet op på det faglige efterslæb krisen har bragt med sig. 

En ting er i hvert fald sikker. Vi nægter at blive generation corona, der ikke fik de nødvendige 

faglige og praktiske redskaber til at klare os efter vores uddannelse. 

 

Praktik 

Praktik har det sidste år fyldt enormt meget. Da vores planlagte konference på baggrund af vores 

nationale undersøgelse måtte aflyses, afholdt vi efter sommer en virtuel konference med eksperter fra 

sektoren, hvilket blev en stor succes på trods af tekniske udfordringer og et anderledes format. Denne 

konference dannede grundlag for nedsættelse af en arbejdsgruppe i bestyrelsen, som har mundet ud i 

et møde, der skal afholdes d. 25. maj, hvor vi med interne og eksterne parter vil definere konkrete 

krav til en bedre praktik på tværs af alle uddannelser.  

 

Det interne arbejde  

Vi har det sidste år haft stor fokus på det interne arbejde i SFUC. Det har været udfordrende for alle 

at opretholde gejsten og motivationen for at lave arrangementer og afholde virtuelle møder. Og det er 

også enormt svært at holde foreninger kørende, når mange ikke har mødt hinanden fysisk. Dog har 

det været en kerneopgave for os at stå til rådighed og give den nødvendige støtte til lokale råd i 

denne tid. Jeg er meget imponeret over, hvor seje og stærke repræsentanter vi fortsat har, og vi 

glæder os til, at vi kan møde jer fysisk igen. Dette fokus vil ligeledes være et centralt 

opmærksomhedspunkt, når vi igen kan mødes fysisk. 

 

Det daglige arbejde 

Vi har som så mange andre ikke set meget til hinanden det sidste år fysisk, men det har ikke betydet, 

at vi ikke har kunnet ses på andre måder. Det samme gælder vores samarbejdspartnere hos elev- og 

studenterbevægelsen, Danske Professionhøjskoler, ministerier og ordførere. Vi har holdt liv i de 

vigtige dagsordener, men det har af gode grunde været meget præget af situationen, hvor vi blandt 

andet har lavet diverse udspil med PH-netværket i et forsøg på at sikre bedre studiestart og trivsel. Vi 

har været aktive med vores samarbejdspartnere i Uddannelsesalliancen, ungetrivselsrådet og senest i 

et nedsat trivselsforum nedsat af ministeriet.  

Under krisen har vi ligesom alle studenterrådene forsøgt at få så meget indflydelse som muligt. Her 

kan blandt andet nævnes sektorpartnerskabet for genåbning og en nedsat praktik task force.  

Vi har det sidste år derudover haft særligt fokus på, hvordan vi kan få studerende endnu tættere på 

vores daglige arbejde i SFUC. Som afsæt i vores nye politikpapirer har vi oprettet udvalg, som skal 

fungere som sideløbende arbejdsgrupper. Her kan alle studerende med interesse for emnet være med, 

og på den måde finder vi forhåbentlig en måde at inddrage flere og tiltrække studerende med særlig 



drivkraft inden for de vigtige dagsordner. Til en start er bæredygtighedsudvalget kommet på benene 

og er i gang med at udarbejde en grøn studenterhåndbog.  

 

Beretningen er enstemmigt godkendt.  

 

8. Fremlæggelse og godkendelse af arbejdsplan for kommende år  

Mathias fremlægger arbejdsplanen: 

Bestyrelsen: 

En af de helt store udfordringer for SFUC grundet Corona er, at vi ikke har kunnet mødes fysisk. 

Normalt er den en høj prioritet, at vi afholder vores bestyrelsesweekender fysisk, så vi har mulighed 

for sociale aktiviteter udenfor dagsordenens rammer. Det sociale sammenhold, og de positive følger, 

som bedre sparring, indblik i hinandens arbejde o.l., er helt essentielt for bestyrelsens arbejde, og 

dette er i derfor i høj grad noget, vi skal opprioritere, når vi igen har mulighed for at mødes. 

Lokalt: 

Et andet stort efterslæb som følge af Corona, er det lokale rekrutteringsarbejde – både til studenter-, 

campus- og studierådene, og til de studerendes andre foreninger lokalt. Inden nedlukningen var der 

planlagt kafferunder på institutionerne med deltagelse af SFUCs forpersonskab og de lokale 

studenterråd, for at udbrede kendskabet til det studenterpolitiske arbejde og få flere med i dette. 

Denne lokale tilstedeværelse vil være en stor prioritet for SFUC i det kommende år. 

Udvalg: 

Som noget nyt har vi i SFUC forsøgt os med nedsættelsen af politiske udvalg, der er åbne for alle 

professionshøjskolestuderende, og har fokus på specifikke emnepolitiske områder. Lige nu er der et 

fungerende bæredygtighedsudvalg, og der har været taget initiativ til udvalg om mangfoldighed og 

studerendes levevilkår. Det er en prioritering at understøtte disse udvalg, samt aktivt at inddrage dem 

i arbejdet med relevante mærkesager. 

Praktik: 

SFUC har længe stået stærkt på praktik-dagsordenen, og vi skal fortsat arbejde intenst med denne, da 

det er noget det har en kæmpe indflydelse på hverdagen og uddannelseskvaliteten for alle de 

studerende på vores institutioner. 

Politisk: 

Politisk spænder SFUC bredt. Vi skal fortsat løfte dagsordener om uddannelseskvalitet, de 

studerendes levevilkår, mangfoldighed i uddannelse, bæredygtighed og meget mere. Samtidigt er det 

enormt vigtigt, at vi er en aktiv stemme i samfundsdebatten om dagsaktuelle emner, og forholder os 

aktivt og kritisk til politiske udmeldinger fra såvel de politiske partier, vores samarbejdspartnere og 

diverse andre politiske interessenter. 

I det kommende år vil følgerne af coronanedlukningen på vores institutioner også spille en stor rolle 

for vores politiske arbejde. Både når det gælder hjælpepakker til studerende, fagligt efterslæb, støtte 

til de studerendes foreninger og meget mere. 

Samarbejde: 

Under coronanedlukningen har vores samarbejde med Danske Professionshøjskoler, de politiske 

partier, de faglige organisationer og resten af elev- og studenterbevægelsen været fuldstændigt 

uundværligt. At indgå konstruktivt og dialogsøgende i disse samarbejder vil fortsat være en stor 

prioritet i SFUCs daglige arbejde. 

Kommunal- og regionsrådsvalg: 

D. 16. november 2021 er der kommunal- og regionalvalg i hele landet. Her har vi en enestående 

mulighed for at komme i dialog med de lokale politikere, og for at præge deres politiske 



prioriteringer. Det er især vigtigt for SFUC, da regioner og kommuner er arbejdsgivere og 

praktikpladser for en meget stor andel af vores studerende. Derudover spiller mange af emnerne til 

valget ind i SFUCs andre dagsordener, både når det kommer til offentlig transport, studieboliger, 

bæredygtighed og meget mere. 

 

Inputs fra årsmødet:  

Fokus på de studerendes trivsel.  

Studenterpolitiske organisationer og lokale foreninger skal understøttes og opbygges efter corona. 

Evt. startpakker til at genstarte lokale råd. Sparring samt vidensbank mellem institutionerne.   

Politiske områder: studerendes økonomi, SU og studerendes gæld – mange har mistet job under 

corona. Deltage i debatten om levevilkår i forbindelse med KV21 og finanslov.  

Nye interne undersøgelser som den der tidligere er lavet om praktik.  

 

Arbejdsplanen er enstemmigt godkendt.  

 

9. Fremlæggelse og godkendelse af årsregnskab  

 

Årsregnskabet er godkendt med 19 stemmer for, 0 stemmer imod og 3 stemmer blankt.  

 

10. Godkendelse af budget for kommende kalenderår  

Christian foreslår at der tilføjes 20.000 kr. fra egenkapitalen til posten ”opkvalificering” der så går 

fra 2000 til 22.000 og det er op til bestyrelsen og forpersonskabet at beslutte hvordan pengene 

bruges.  

Forslaget er vedtaget med 12 stemmer for, 5 stemmer imod og 5 stemmer blankt.  

 

Det samlede budget er enstemmigt vedtaget med 22 stemmer for.  

 

11. Beslutning om kontingentnøgle for 2020 og 2021  

Bestyrelsen indstiller til at kontingent udregnes på baggrund af STÅ og med en fordelingsnøgle på 3 

kr. pr. STÅ både for 2021 og 2022.   

Det vedtages enstemmigt med 19 stemmer for at kontingent udregnes på baggrund af STÅ og med 

en fordelingsnøgle på 3 kr. pr. STÅ både for 2021 og 2022.  

STÅ tages fra Danmarks Statistik.  

 

12. Behandling af indkomne forslag   

a. Behandling af vedtægtsændringer   

 
 Paragraf  Nuværende tekst  Ændringsforslag/ny tekst  



§3 stk. 5  

Vedtaget enstemmigt med 21 

stemmer for. 

En medlemsforening kan 

maksimalt hæfte for et års 

kontingent.  

 

En medlemsforening kan 

maksimalt hæfte for et års 

kontingent jf. §10.  

 

 

§4 stk. 9  

Vedtaget enstemmigt med 21 

stemmer for. 

Medlemsforeningerne kan 

fremsende punkter til 

dagsordenen, som skal være 

modtaget af forpersonskabet 

senest to uger inden årsmødet.  

Medlemsforeningerne og 

bestyrelsen kan fremsende 

indkomne forslag til 

behandling herunder 

vedtægtsændringer til 

sfuc@sfuc.dk. Disse skal være 

modtaget af forpersonskabet 

senest 14 dage inden årsmødet. 

  

§4 stk. 11  

Vedtaget enstemmigt med 22 

stemmer for.  

Ved årsmødet kan der vedtages 

vedtægtsændringer, ved et 2/3 

del stemmeflertal. Forslag til 

vedtægtsændringer skal være 

modtaget af forpersonskabet 

senest 14 dage før årsmødet.  

 

Ved årsmødet kan der vedtages 

vedtægtsændringer ved et 2/3 

del stemmeflertal.  

§4 stk. 13  

Vedtaget enstemmigt med 20 

stemmer for.  

Referat af årsmødet sendes ud 

til godkendelse af bestyrelsen 

senest én uge efter årsmødet, 

hvorefter at bestyrelsen har én 

uge, til at indsende rettelser. 

Referatet offentliggøres på 

foreningens hjemmeside efter 

godkendelse af bestyrelse 

senest to uger efter årsmødet.  

Referat af årsmødet sendes ud 

til godkendelse af, bestyrelsen 

senest 7 dage efter årsmødet, 

hvorefter bestyrelsen har 7 

dage til at indsende rettelser. 

Referatet offentliggøres på 

foreningens hjemmeside efter 

godkendelse af bestyrelsen 

senest 21 dage efter årsmødet.  

 

§5  

Vedtaget enstemmigt med 22 

stemmer for.  

Ekstraordinært 

årsmødeindkaldes med tre 

ugers varsel, hvis et flertal af 

bestyrelse beslutter dette  

Ekstraordinært årsmøde kan 

indkaldes med 21 dages varsel 

af et flertal i bestyrelsen eller 

min. 50% af 

medlemsforeningerne. 

Indkaldelsen skal indeholde en 

skriftlig begrundelse for 

afholdelse af ekstraordinært 

årsmøde.  

 

§5 stk. 3  

Vedtaget enstemmigt med 22 

stemmer for.  

Dagsordenen for det 

ekstraordinære 

årsmødebesluttes af bestyrelsen 

og skal som 

minimumindeholde: …  

 

Dagsordenen for det 

ekstraordinære årsmøde skal 

som minimum indeholde: …  

§6 stk. 2  

Vedtaget enstemmigt med 21 

stemmer for.  

Bestyrelsen består af to 

repræsentanter fra hver 

medlemsforening. 

Medlemsforeningerne kan 

vælge suppleanter til 

bestyrelsen.  

Bestyrelsen består af to 

repræsentanter fra hver 

medlemsforening samt SFUCs 

forpersonskab. 

Medlemsforeningerne kan 

vælge suppleanter til 

bestyrelsen.  

 



§7 stk. 6 

Vedtaget enstemmigt med 21 

stemmer for.   

Forpersonskabet kan med 

bestyrelsens godkendelse 

nedsætte udvalg til behandling 

af konkrete sager eller opgaver.  

 

SLETTES  

§7 NYT stk. 8  

Vedtaget enstemmigt med 22 

stemmer.  

Tilføjelse  Der kan blandt bestyrelsen 

konstitueres midlertidigt 

forpersonskab indtil det er 

muligt at afholde 

ekstraordinært årsmøde  

 

 

§8  

Vedtaget enstemmigt med 22 

stemmer for.  

Foreningens generelle politik 

udarbejdes af forpersonskabet 

samt bestyrelsen og godkendes 

på årsmødet.  

Foreningens manifest danner 

grundlag for foreningens 

overordnede holdninger og kan 

revideres eller ændres ved 

årsmøder.  

 

§12 stk. 3  

Vedtaget enstemmigt med 21 

stemmer for.  

Eventuelle aktiver fordeles 

blandt de tidligere 

medlemsforeninger af 

årsmødet.  

Eventuelle aktiver fordeles 

blandt de tidligere 

medlemsforeninger af 

årsmødet baseret på antal 

studerende beregnet ud fra 

metoden brugt til udregning af 

kontingent året før.  
 

b. Verdensmålstrategi  

 

 

Årsmødet udtrykker et ønske om, at arbejde mere med verdensmål og med muligheden for at 

nedsætte et udvalg eller arbejde med det i bestyrelsen. Det besluttes at det er op til bestyrelsen at 

rammesætte det fremtidige arbejde.  

 

Charly stiller forslag om at kalde verdensmålsstrategien for en et arbejdspapir. 

 

Vedtaget med 16 stemmer for, 0 stemmer imod og 5 stemmer blankt.  

 

Verdensmålsarbejdspapiret er vedtaget med 20 stemmer for, 0 stemmer imod og 1 stemme blankt.  

 

c. Behandling af forpersonskonstellation for kommende periode  

 

Bestyrelsen foreslår en konkret model, hvor der sidder tre personer, som er deltidsfrikøbte i 

forpersonskabet. Helt konkret vil det være én forperson og to næstforpersoner, der har mulighed for 

at studere ved siden af posten og være bosat andre steder end København. Dette kan lade sig gøre 

inden for eksisterende budget uden at skulle gå på kompromis med andre poster 

 

Inden forslaget behandles spørges der ud, om der er nogen der ønsker at stille op som forperson 

fuldtid eller næstforperson fuldtid. Det er der ikke nogen der tilkendegiver at de ønsker at stille op 

fuldtid. Deadline for opstilling er dog først når valghandlingen afvikles.  

 

  

Forslaget er vedtaget med 8 stemmer for, 7 stemmer imod og 7 stemmer blankt.  

 



13. Opstilling af valg til forpersonskab jf. beslutning fra punkt 13b   

a. Valg af forperson  

Sofie stiller op som forkvinde på deltid.  

 

Sofie er valgt som forkvinde.  

 

b. Valg af næstforperson(er)  

Solbritt, Christoffer og Charly stiller alle op som næstforperson på deltid.  

Solbritt får 17 stemmer, Christoffer får 14 stemmer og Charly får 8 stemmer.  

2 stemmer blankt.  

 

Solbritt og Christoffer er valgt som næstforpersoner.  

 

14. Eventuelt  

  

• Ønske om en tidsplan samt klar proces for hvordan man håndterer hvis nogen opfører sig 

ubehageligt til mødet.  

• Opfordring til at gøre sit hjemmearbejde når man er uenig i indstillinger eller punkter, så der 

ikke bruges unødvendig tid på behandling af disse på mødet.  

 


